

SOLICITATION NUMBER: 1000246894

Job showing (**mandatory**): Tuesday December 20th, 2022 at 9h00 AM

TENDER CLOSING DATE: FRIDAY JANUARY 06TH, 2023 AT 2:00 PM (14H)

Health Canada (TUNNEY'S PASTURE)

Sir Frederick Banting (SFB) & Laboratory Centre for Disease Control (LCDC) buildings

New roof exterior staircases (one per building) Design and Specifications



Health
Canada

Santé
Canada

ADDENDUM No.01

AMENDMENT 02

Questions and answers / Questions et réponses

ITT 1000246894

ENGLISH:

Question No.05:

- *Can the aluminum guardrail system with stackable rubber bases be used for this project roof freestanding guardrail scope?*

Answer to question No.05:

- *YES, aluminum guardrail system with stackable rubber bases can be used for this project roof freestanding guardrail.*

Question No.06:

- *What is the minimum warranty is expected and required on this equipment once it will be installed: parts and labour, or parts only ?*

Answer to question No.06

- Minimum warranty is ONE year parts and labour, warranty period starts when substantial completion is achieved

Question No.07:

- *What are the min. wind forces these stairs must withstand giving the fact that the previous specs. were open to either steel or aluminum, vs the current Amendment 01 change to strictly aluminum?*

Answer to question No.07

- *Structural P.Eng review and seal is required by the staircases and guardrails manufacturer for the design and installation, inclusive of wind forces and seismic*

Question No.08:

SOLICITATION NUMBER: 1000246894

Job showing (**mandatory**): Tuesday December 20th, 2022 at 9h00 AM

TENDER CLOSING DATE: FRIDAY JANUARY 06TH, 2023 AT 2:00 PM (14H)

Health Canada (TUNNEY'S PASTURE)

Sir Frederick Banting (SFB) & Laboratory Centre for Disease Control (LCDC) buildings

New roof exterior staircases (one per building) Design and Specifications



Health
Canada

Santé
Canada

ADDENDUM No.01

- Would hot-dipped galvanized painted steel would be considered, as it was originally specified, given the above facts and questions ?

Answer to question No.08

- *NO, staircases and guardrails are to be in aluminum*

Question No.09:

- *Would the P. Eng status be considered - company and staff based vs an outside of the company “-hired gun” against the current PEO mandatory requirement as to the PEAK program published on PEO website which becomes mandatory in 2023 and on ?*

Answer to question No.09

- *Structural P.Eng review and seal is required by the staircases and guardrails manufacturer for the design and installation, inclusive of wind forces and seismic, either in house of manufacturer Structural P.Eng or hired third party. NOTE: Structural P.Eng has to be certified for the Province of Ontario*

Question No.10:

- *Would the mandatory site meeting attendance list be published and will appear on MERX ?*

Answer to question No.10:

- *I (Philip Benoit) has no issue in providing the job showing attendees (see attached second PDF)*

FRANÇAIS :

Question n° 05 :

- *Le système de glissières de sécurité en aluminium avec bases en caoutchouc empilables peut-il être utilisé pour ce projet de glissières de sécurité autoportantes pour la toiture?*

Réponse à la question No.05 :

- *OUI, le système de garde-corps en aluminium avec bases en caoutchouc empilables peut être utilisé pour ce projet de garde-corps autoportant pour ce projet.*

Question n° 06 :

SOLICITATION NUMBER: 1000246894

Job showing (**mandatory**): Tuesday December 20th, 2022 at 9h00 AM

TENDER CLOSING DATE: FRIDAY JANUARY 06TH, 2023 AT 2:00 PM (14H)

Health Canada (TUNNEY'S PASTURE)

Sir Frederick Banting (SFB) & Laboratory Centre for Disease Control (LCDC) buildings

New roof exterior staircases (one per building) Design and Specifications



Health
Canada

Santé
Canada

ADDENDUM No.01

- *Quelle est la garantie minimale attendue et requise pour cet équipement une fois qu'il sera installé : pièces et main d'œuvre, ou pièces seulement ?*

Réponse à la question No.06

- *La garantie minimale est de UN (1) an, pour pièces et main d'œuvre, la période de garantie commence lorsque l'achèvement substantiel est atteint.*

Question No.07 :

- *Quelles sont les forces minimales du vent auxquelles ces escaliers doivent résister, étant donné que les spécifications précédentes étaient ouvertes à l'acier ou à l'aluminium, alors que l'amendement 01 actuel impose strictement l'aluminium ?*

Réponse à la question 07

- *Une révision et un sceau d'ingénieur en structure (P.Eng.) sont requis par le fabricant des escaliers et des garde-corps pour la conception et l'installation, y compris les forces du vent et les forces sismiques.*

Question No.08 :

- *L'acier peint galvanisé à chaud serait-il envisagé, comme il a été spécifié à l'origine, compte tenu des faits et des questions ci-dessus ?*

Réponse à la question n° 08

- *NON, les escaliers et les garde-corps doivent être en aluminium.*

Question No.09 :

- *Est-ce que le statut de l'ingénieur serait pris en compte - basé sur l'entreprise et le personnel par rapport à un "consultant engagé" à l'extérieur de l'entreprise par rapport à l'exigence obligatoire actuelle du PEO concernant le programme PEAK publié sur le site Web du PEO qui devient obligatoire à partir de 2023 ?*

Réponse à la question n°09

- *La révision et le sceau de l'ingénieur en structure (P.Eng.) sont exigés par le fabricant d'escaliers et de garde-corps pour la conception et l'installation, y compris les forces du vent et les forces sismiques, soit par l'ingénieur en structure interne du fabricant, ou soit par une tierce partie. NOTE : L'ingénieur en structure certifié dans la province de l'Ontario*

Question n° 10 :

SOLICITATION NUMBER: 1000246894

Job showing (**mandatory**): Tuesday December 20th, 2022 at 9h00 AM

TENDER CLOSING DATE: FRIDAY JANUARY 06TH, 2023 AT 2:00 PM (14H)

Health Canada (TUNNEY'S PASTURE)

Sir Frederick Banting (SFB) & Laboratory Centre for Disease Control (LCDC) buildings

New roof exterior staircases (one per building) Design and Specifications



Health
Canada

Santé
Canada

ADDENDUM No.01

- *La liste des participants à la réunion de chantier obligatoire sera-t-elle publiée et apparaîtra-t-elle sur MERX ?*

Réponse à la question n°10 :

- *Je (Philip Benoit) n'ai aucun problème à fournir la liste des participants à la réunion de chantier (voir le deuxième PDF ci-joint).*